
V. АНАЛИЗА ЕФЕКАТА 

 

1. Одређивање проблема који треба да се реши 

 

Општа болница Крушевац подноси иницијативу за формирање Здравственог центра 

у чијем би саставу поред Дома здравља Крушевац и Опште болнице Крушевац били и Дом 

здравља Варварин и Дом здравља Ћићевац.    

 

Општа болница Крушевац обратила се Заводу за јавно здравље Крушевац за 

мишљење о предлогу за спајање Дома здравља Крушевац и Опште болнице Крушевац са 

Домом здравља Варварин и Домом здравља Ћићевац. Увидом у постојећу организациону 

структуру и стање кадрова, организацију рада, обим и садржај планираних и реализованих 

здравствених услуга Опште болнице Крушевац и домова здравља Варварин и Ћићевац, 

Завод за јавно здравље Крушевац је дао мишљење да је у овом моменту процењена вредност 

иде у корист спајању Опште болнице Крушевац и домова здравља Варварин и Ћићевац у 

Здравствени центар Крушевац и превазилазе трошкове спајања ових здравствених установа, 

те се спајање ових здравствених установа сматра оправданим.  

Спајање Опште болнице Крушевац и домова здравља Варварин и Ћићевац у 

Здравствени центар Крушевац повећава могућности за бољом реорганизацијом кадра, за 

већу искоришћеност опреме и просторних капацитета и смањење административних 

служби. Ово спајање ће допринети значајним уштедама које ће моћи да се искористе за 

унапређење здравствене заштите становништва за подручја за која су основана и то 

смањењем трошкова руковођења, обједињавањем у јединствену функционалну радну 

целину лабораторијске, радиолошке и друге дијагностике, као и друге специлистичко-

консултативне делатности у области интерне  медицине, психијатрије, рационалној 

организацији обављања здравствене делатности посебно у превазилажењу проблема у 

недостатку кадровских ресурса и организацији. Постоји проблем у обезбеђивања 

континуитета радиолошке и лабораторијске дијагностике становницима Варварина и 

Ћићевца. Треба размотрити децентрализацију пружања специјалстичко-консултативних 

услуга у смислу да лекари секундарног нивоа пружају ове услуге у домовима здравља 

Варварин и Ћићевац. Тиме би се заправо смањили трошкови здравствене заштите 

(трошкови пута пацијената од Варварина и Ћићевца до Крушевца и назад). Смањење 

трошкова би се постигло и децетрализацијом услуга физикалне медицине и рехабилитације. 

Интеграцијом домова здравља и болнице дијагностику би обезбеђивали специјалисти 

физикалне медицине и рехабилитације, а терапију би спроводили физиотерапеути у 

домовима здравља. Интеграцијом Опште болнице Крушевац и домова здравља Варварин и 

Ћићевац би се унапредило спровођење организованих скрининга на карциноме грлића 

материце, дојке и колона.  

Процењен број становника 2022. године је за општину Варварин 14 314 становника, 

а за општину Ћићевац 7917 становника. Због овако малог броја становника један од 

највећих проблема у функционисању ових домова здравља је континуирано пружање хитне 

медицинске помоћи, јер постоји велики несклад између броја здравствених радника и 

возача предвиђених Правилником о ближим условима за обављање здравствене делатности 

и другим облицима здравствене службе и реално потребног кадра за обезбеђивање 

континуиране хитне медицинске помоћи становницима ових општина. У прилог 



централизацији ове службе иде и чињеница да је отворен нови аутопут који повезује 

Варварин и Ћићевац са аутопутем.  

 

 

2. Циљеви који се доношењем уредбе постижу 

 

• Реорганизација Здравственог центра Крушевац. 

• Боља реорганизација кадрова,  

• Већа искоришћеност опреме и просторних капацитета,  

• Смањење административних служби. 

 

Спајање Опште болнице Крушевац и домова здравља Варварин и Ћићевац у 

Здравствени центар Крушевац повећава могућности за бољом реорганизацијом кадра, за 

већу искоришћеност опреме и просторних капацитета и смањење административних 

служби. Ово спајање ће допринети значајним уштедама које ће моћи да се искористе за 

унапређење здравствене заштите становништва за подручја за која су основана и то 

смањењем трошкова руковођења, обједињавањем у јединствену функционалну радну 

целину лабораторијске, радиолошке и друге дијагностике, као и друге специлистичко-

консултативне делатности у области интерне  медицине, психијатрије, рационалној 

организацији обављања здравствене делатности посебно у превазилажењу проблема у 

недостатку кадровских ресурса и организацији. 

Смањење трошкова здравствене заштите би се постигло и  децентрализацијомуслуга 

физикалне медицине и рехабилитације. Интеграцијом домова здравља и болнице 

дијагностику би обезбеђивали специјалисти физикалне медицине и рехабилитације, а 

терапију би спроводики физиотерапеути у домовима здравља. 

Треба размотрити децентрализацију пружања специјалистичко-консултативних услуга у 

смислу да лекари са секундарног нивоа пружају ове услуге у домовима здравља Варварин 

и Ћићевац. Тиме би се знатно смањили трошкови здравствене заштите (трошкови пута  

пацијента од Варварина и Ћићевца до Крушевца и назад). Искуства из ранијих периода, 

када је Здравствени центар Крушевац обухватао Општу болницу Крушевац и све домове 

Расинског округа, то потврђују. 

 

 3. Друга  могућност за решавање проблема 

 

Није постојала законска могућност да се проблеми који се решавају овом уредбом 

уреде на другачији начин од доношења Уредбе о изменaма Уредбе о Плану мреже 

здравствених установа. 

 

 

4. Зашто је доношење уредбе најбоље за решавање проблема 

 

Реорганизација Здравственог центра Крушевац може се уредити искључиво на овај 

начин с обзиром на то да члан 29. став 1.  Закона о здравственој заштити (,,Службени 

гласник РС”, број 25/19), предвиђа да се здравствена установа у јавној својини оснива у 

складу са Уредбом о Плану мреже здравствених установа.  

 



 

5. На кога ће и како ће утицати предложена решења 

 

Наведена решења ће позитивно утицати на становнике Расинског, Рашког и 

Поморавског округа.   

 

6. Трошкови које ће примена Уредбе изазвати код грађана и привреде, посебно 

малих и средњих предузећа 

 

 

7. Да ли позитивни ефекти оправдавају трошкове 

 

Позитивни ефекти оправдавају трошкове спровођења Уредбе.  

 

8. Да ли акт стимулише појаву нових привредних субјеката на тржишту и тржишну 

конкуренцију 

 

Уредба нема директан утицај на појаву нових привредних субјеката на тржишту и тржишну 

конкуренција. 

 

9. Да ли су заинтересоване стране имале прилику да изнесу своје ставове 

 

Општа болница Крушевац је поднела иницијативу за  спајање Дома здравља Крушевац и 

Опште болнице Крушевац са Домом здравља Варварин и Домом здравља Ћићевац. Завод за 

јавно здравље Крушевац је на поменуту иницијативу дао своје позитивно мишљење у којем 

је навео да сматра оправданим спајање ових здравствених установа. Министарство зравља 

ће као овлашћени предлагач поднети Влади РС предлог за измену Уредбе о плану мреже 

здравствених установа.  

 

 

 10. Које ће мере бити предузете да би се остварили разлози доношења Уредбе 

 

Након измене Уредбе о плану мреже здравствених установа, Министарство здравља 

ће као овлашћени предлагач предложити измене Одлуке о оснивању Здравственог центра 

Крушевац с обзиром да по важећој Одлуци статус здравственог центра Крушевац улазе Дом 

здравља Крушевац и Општа болница Крушевац. 

 

Министарство здравља ће у року од 90 дана од ступања на снагу Уредбе о изменама 

Уредбе о плану мреже здравствених установа донети Одлуку о измени Ослуке о оснивању 

Здравственог центра Крушевац. 

 

 

 

 

 

 


